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طانباث انخذريب نذي  انلازيت في ضىء انخطىر انخكُهىجي حهذف انذراست انحانيت إنً انخؼرف ػهً انكفاياث

هًرحهت الأساسيت الأونً يٍ وجهت َظر انًشرفيٍ انخربىييٍ في ضىء يخغيراث انجُس وانًؤهم انؼهًي انًيذاَي ن

وسُىاث انخبرة وانخخصص، حيث اسخخذو انباحث انًُهج انىصفي نًلاءيخه ويىضىع انذراست انحانيت، وقذ 

ست يٍ انًشرفيٍ انخربىييٍ في ( فقرة، وقذ حكىٌ يجخًغ انذرا34اسخخذو الاسخباَت أداة نهذراست، وانًكىَت يٍ )

( يشرفاً، وقذ حىصهج 30( يشرفاً، وحكىَج ػيُت انذراست يٍ )50جايؼاث يحافظت غسة وانبانغ ػذدهى )

ً إنً وجىد فروق راث دلانت  حصائيت ػُذ يسخىي إانذراست إنً انؼذيذ يٍ انُخائج بؼذ يؼانجت انبياَاث إحصائيا

، وأوصج انذراست ًشرفيٍ انخربىييٍ( في اسخباَت انكفاياث انخذريسيتبيٍ يخىسط درجاث )ان a)= (0.01انذلانت

انحفاظ ػهً انذرجت انًرحفؼت نخىافر انكفياث انخذريسيت نذي طانباث انخذريب انًيذاَي نهًرحهت الأساسيت الأونً 

ٍّ يادياً ويؼُىياً. انخذريسيت نهطانباث إقايت دوراث حذريبيت في يجال انكفاياث و يٍ خلال حقذيى انذػى انًُاسب نه

ٍّ ييذاَياً. ػقذ دوراث يخخصصت )نطهبت /انًؼهًيٍ( لإكسابهى يهاراث حذريسيت كخىظيف و انًؼهًاث أثُاء حذريبه

 اسخراحيجياث انخؼهى انُشط.

 .طالبات التدريب الميداني التطور التكنولوجي، الكفايات التدريسية،)  :مفتاحية كلمات  
 

Title in English (The necessary teaching competencies in light of the technological development 
of field training female students for the first basic stage) 

Abstract: 
The current study aims to identify the necessary competencies in the light of the technological development 
of female field training students for the first basic stage from the point of view of educational supervisors in 
the light of the variables of gender, educational qualification, years of experience and specialization. It 
consists of (34) paragraphs, and the study population may consist of educational supervisors in the 
universities of Gaza Governorate, whose number is (50) supervisors, and the study sample consisted of (30) 
supervisors, and the study reached many results after processing the data statistically to the presence of 
significant differences Statistics at the level of significance (a) = (0.01) between the average scores of 
(educational supervisors) in the teaching competencies questionnaire. The teaching competencies of female 
teachers during their training in the field. And holding specialized courses (for students / teachers) to 
provide them with teaching skills, such as employing active learning strategies. 

Keywords: Teaching competencies, technological development, field training students. 
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